
Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
15. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2018. december 19-én 
     megtartott nyílt testületi üléséről. 
 
 
N a p i r e n d:  
 
1./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a temetőről és a  
     temetkezésről szóló 14/2000.(XII.1.) önkormányzati rendelete módosítására 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester      15/2018.(XII.20) rendelet 
 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programjának (HEP)  
     elfogadására                111/2018.(XII.19.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
3./ Javaslat a az EFOP-1.5.3-16-2017-00117 azonosítószámú „Összefogás a helyben  
     maradókért” című pályázat keretében a Művelődési Ház vizesblokkjának felújítására  
     érkezett árajánlatok közül a nyertes ajánlattevő kiválasztására 
        Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester            112/2018.(XII.19.) határozat 
 
4./ Javaslat a VP6-7.2.1-7.4.1-3-17 azonosítószámú Helyi termékértékesítést szolgáló piacok  
     infrastruktúrális fejlesztése, közétkeztetés fejlesztése című nyertes pályázat önerejének  
     biztosítására                113/2018.(XII.19.) határozat 
        Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
5./ Egyebek: 
 a.) Javaslat a Héhalmi Önkéntes Tűzoltó Egyesület felszerelés vásárlásának  

támogatására                114/2018.(XII.19.) határozat 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

15. számú nyílt ülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2018. december 19-én 
      megtartott nyílt testületi üléséről. 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
             Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Almási Lajos alpolgármester, Ambrus Nándorné, 
Krekács Istvánné, Polonkai Katalin önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 5 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, a nyílt testületi ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület a nyílt ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
Napirend: 
1./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a temetőről és a 
temetkezésről szóló 14/2000.(XII.1.) önkormányzati rendelete módosítására 
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programjának (HEP) 
elfogadására  
3./ Javaslat a az EFOP-1.5.3-16-2017-00117 azonosítószámú „Összefogás a helyben 
maradókért” című pályázat keretében a Művelődési Ház vizesblokkjának felújítására érkezett 
árajánlatok közül a nyertes ajánlattevő kiválasztására 
4./ Javaslat a VP6-7.2.1-7.4.1-3-17 azonosítószámú Helyi termékértékesítést szolgáló piacok 
infrastruktúrális fejlesztése, közétkeztetés fejlesztése című nyertes pályázat önerejének 
biztosítására     
5./ Egyebek: 
a.) Javaslat a Héhalmi Önkéntes Tűzoltó Egyesület felszerelés vásárlásának támogatására 
       
 
I. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a temetőről és a 
temetkezésről szóló 14/2000.(XII.1.) önkormányzati rendelete módosítására 

(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 
Szabó Mihály polgármester: A rendelet-tervezetet megküldtük a képviselők részére, a 
javaslat az lenne, hogy vagy bevezetjük a teljes sírhelyhasználatot a sírhelyekre is és az 
urnahelyekre is, vagy pedig mindegyikre ingyenessé tennénk. Érdeklődtem a környékbeli 
településeken, általában ott fizetnek az urnáért, ahol a sírhelyért is fizetnek, máshol pedig 
ingyenes mindkettő. 
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Ambrus Nándorné képviselő: Én nem vagyok ellene, hogy a település lakossága ingyenesen 
jusson hozzá bármihez is, de úgy gondolom utána az önkormányzatra nagy terhet fog róni, 
mert merem állítani, hogy nagy mértékben át fog tolódni a temetési szokás az urnásra. Ez 
anyagilag egy nagyon jó lehetőség a családoknak, hogy nem kell síremléket készíttetni. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Urnás temetést, ha kérnek, akinek már van hozzátartozója, akkor 
úgyis a rátemetést kéri. Nem biztos, hogy az urnafalba egy évben 5-6 urna elhelyezésénél 
több lenne. Ha díjat állapítunk meg és a sírhelybe történő temetés viszont ingyenes lesz, akkor 
oda fogják kérni, nem fognak plusz pénzt fizetni az urnafülke igénybevételéért. Vidéken az 
urnafülkéknek 8-10.000.-Ft-os díja van, de ugyanennyit sírhelydíjként is elkérnek. Lehet, 
hogy ez lenne az a terület, ahol tudjuk, hogy egy temetés is milyen sokba kerül és nem kellene 
tovább terhelni a lakosságot. Másrészt mi alapján teszünk különbséget, hogy az egyikért pénzt 
kérünk, a másikért nem, vagy kérjünk mindkettőért. Ha viszont kérünk díjat mindkettőért, 
akkor eddig nem kellett fizetni a sírhely megváltásáért, mindenkinek lejárt a 25 év, akkor 
mindenkinek újra meg kellene váltania a sírhelyet. Az én javaslatom az, hogy egy irányt 
kellene képviselni, vagy mindkettő fizetős legyen, vagy mindkettő ingyenes, ne tegyünk 
különbséget. 
 
Ambrus Nándorné képviselő: Ezután, ha nem kell fizetni az urnafalba történő 
temetkezésért, akkor pár év múlva újra kell bővíteni az urnafalat, mert be fog telni. Valóban a 
hozzátartozók sokszor azt nézik melyik az olcsóbb temetés. 
 
A testületi ülésre megérkezik Dúzsné Szita Mária, így a képviselők száma 6 főre 
módosul. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Valóban nem ez fogja megmenteni az önkormányzatot, ha 
bevezetünk díjat. Viszont az én véleményem az, hogy az urnáért kellene díjat kérni, a sírhely 
viszont maradjon továbbra is ingyenes. Azért kellene kérni az urnáért, mert ez egy megépített 
lehetőség, az fogja a hozzátartozóját urnafalba elhelyezni, aki nem szeretne sírt gondozni. Én 
az urnafülke igénybevételéért 15.000.-Ft díjat határoznék meg, az nem egy nagy összeg. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A kijelölt sorba továbbra is ingyenesen lehessen temetni? 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Aki az urnasorba temettet és csináltat sírkövet, az azért 
csináltatja, hogy amíg ő él addig ki akar oda járni, aki pedig beteszi urnafalba, nem akar 
kijárni. 
 
Almási Lajos alpolgármester: Én ingyenessé tenném mindkettő lehetőséget. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Abban egyetértek, hogy valóban egy kiépített lehetőség az 
urnafal, ugyanakkor ha valaki a földbe temet, azt ki kell ásatni, azért viszont fizet a 
temetkezési vállalkozónak. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslat, hogy az urnafalba történő urna elhelyezéséért legyen 
díj megállapítva, melynek összege egyes urnafülke esetén 15.000.-Ft. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 4 igen, 2 nem szavazattal elfogadja a rendelet-tervezetet. 
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A polgármester kihirdeti, hogy a képviselő-testület megalkotta az alábbi rendeletét: 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

15/2018.(XII.20.) önkormányzati rendelete 
 

a temetőről és a temetkezésről szóló 14/2000.(XII.1.) önkormányzati rendelete 
módosításáról 

(rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
II. NAPIREND: 
 
Javaslat Palotás Község Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programjának (HEP) 

elfogadására 
(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Helyi Esélyegyenlőségi Programot a Szociális, Kulturális és 
Sport Bizottság tárgyalta, megkérem a Polonkai Katalint, a bizottság elnökét ismertesse a 
bizottság véleményét. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Nagyon szépen összeállított anyag, voltak benne javítandó 
dolgokat, amelyeket megbeszéltünk, ezek kijavításra kerültek. Az önkormányzat Helyi 
Esélyegyenlőségi Programját elfogadásra javasolja a Bizottság. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

111/2018.(XII.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Palotás Község Önkormányzata 
2019-2023. évekre szóló Helyi Esélyegyenlőségi Programját elfogadja. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 
III. NAPIREND: 
 

Javaslat az EFOP-1.5.3-16-2017-00117 azonosítószámú „Összefogás a helyben 
maradókért” című pályázat keretében a Művelődési Ház vizesblokkjának felújítására 

érkezett árajánlatok közül a nyertes ajánlattevő kiválasztására 
 
 
Szabó Mihály polgármester: Elsősorban az volt a döntés, hogy palotási vállalkozások 
részére kerüljön megküldésre a felhívás. Ez megtörtént, összesen kettő vállalkozás nyújtotta 
be az ajánlatát. Összesen minimum öt ajánlatnak kellett volna beérkezni, ahhoz, hogy 
tárgyalni tudjunk. A javaslatom, hogy azonnal ismételten írjuk ki a felhívást és szélesítsük a 
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kört. Azok a helyi vállalkozások, akik első körben nem nyújtottak be ajánlatot, második 
körben részükre megküldjük-e a felhívást, illetve mely vállalkozások részére kerüljön még 
megküldésre? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Öt cégnek küldtük ki az ajánlatkérést, ebből a Bohus 2003 Kft. és 
a Palotástherm Kft. nyújtott be árajánlatot, mely ajánlatok zárt borítékban érkeztek. EU-s 
pályázatnál jelen pillanatban már öt ajánlattal kell rendelkezni, ilyen beruházás esetén. Várjuk 
a javaslatokat, mely cégek részére kerüljön kiküldésre az ajánlati felhívás, hogy legalább öt 
ajánlat érkezzen. 
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Csak helyi vállalkozások részére lehetett megküldeni? 
 
Szabó Mihály polgármester: Nem, a képviselő-testület döntött augusztusban úgy, hogy 
mivel van ennyi helyi vállalkozás, őket részesítsük előnyben. Amikor az ajánlatkérők 
kiküldésre kerültek még csak három ajánlatra volt szükség, időközben változtak a szabályok. 
Eredménytelennek kell nyilvánítani és javaslom, hogy a helyiek közül csak a két ajánlatot 
benyújtó részére kerüljön megküldésre a felhívás második körben, illetve további külsős 
cégek részére. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

112/2018.(XII.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az EFOP-1.5.3-16-2017-00117 
azonosítószámú „Összefogás a helyben maradókért” című pályázat keretében a 
Művelődési Ház vizesblokkjának felújítására kiírt ajánlati felhívást eredménytelennek 
nyilvánítja. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az árazatlan költségvetéssel 
ismételten kérjen árajánlatot az alábbi cégektől: 
- Bohus 2003 Kft., 1042 Budapest, Kassai u. 56-58. C./I./5. 
- Fort-Bau Therm Kft. 1074 Budapest, Dohány utca 29. 
- Green-Goes Kft. 2030 Érd, Bádogos u. 57. 
- Keli-bau Kft 3135 Szécsényfelfalu 350/4. hrsz 
- Nógrád Kas Kft., 3100 Salgótarján, Szérűskert utca 31. 
- Paloban-Bau Kft. 3000 Hatvan, Dembinszky út 15. 
- Palotástherm Kft. 3042 Palotás, Vadvirág út 9/a. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
IV. NAPIREND: 
 
Javaslat a VP6-7.2.1-7.4.1-3-17 azonosítószámú Helyi termékértékesítést szolgáló piacok 
infrastruktúrális fejlesztése, közétkeztetés fejlesztése című nyertes pályázat önerejének  

biztosítására 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Szabó Mihály polgármester: A pályázat benyújtása előtt kellett határozatot hozni arra 
vonatkozóan, hogy az önerőt tudjuk biztosítani, időközben módosításra került, 15 % volt az 
önerő, most a módosítás kapcsán 10 %-ra csökkent, így 6.546.970.-Ft összegű önerő 
biztosítására vonatkozóan szükséges a határozat meghozatala. 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

113/2018.(XII.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a „VP6-7.2.1-7.4.1.3-16 A vidéki 
térségek kisméretű infrastruktúrájának és alapvető szolgáltatásainak fejlesztésére 
Helyi termékértékesítést szolgáló piacok infrastrukturális fejlesztése, közétkeztetés 
fejlesztése”  című felhívásra pályázatot  nyújtott be, amely 90 % támogatási 
intenzitással 46.934.455 Ft támogatást nyert, ezért a támogatáson felüli, minimálisan 
biztosítandó 10%-os részt és a projekt nem elszámolható költségeire jutó önerőt, 
6.546.970 Ft összegben az önkormányzat saját erőből biztosítja. 

 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 

 
 
V. Egyebek: 
 
a.) Javaslat a Héhalmi Önkéntes Tűzoltó Egyesület felszerelés vásárlásának 
támogatására 
 
Szabó Mihály polgármester: Előző testületi ülésen elhangzott, hogy kezdeményezzem a 
többi településnél is támogatást, végezzünk egyeztetéseket. Elvégeztük a számításokat, 
lakosságarányosan Palotás településre 210.600.-Ft támogatási összeg jutna, javaslom az 
egyesület részére a támogatás biztosítását. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

114/2018.(XII.19.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Héhalmi Önkéntés Tűzoltó 
Egyesület felszerelés vásárlását egyszeri támogatásként 210.600.-Ft-al támogatja. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: azonnal 
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Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester: Köszönöm a Betlehem készítését mindenkinek, aki részt vett 
benne, a lakosság részéről is nagyon pozitív a megítélés, nagyon jól sikerült. 
- Színházbérlettel kapcsolatban megkérdeztem a környékbeli települések polgármestereit, 
eddig összesen 70 db színházbérletre lenne igény. Hirdetményt kellene készíteni és 
megkeresni az intézményeket is. 
- Hétvégén lesz a Falukarácsony, várunk mindenkit és kérünk egy kis segítségre ezen a napon.  
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Amikor a Közös Hivatal költségvetését elfogadtuk közösen a 
három képviselő-testület, már akkor arról beszéltünk, hogy megnézzük év vége felé hogyan 
állunk, hogyan vannak a bérek, túlórák, szabadságok. Ez megtörtént, elkészült a kimutatás 
kinek mennyi szabadsága van, nagyon nagy számok jöttek ki. Készült egy kalkuláció, mibe 
kerülne ezt kifizetni. Nekem lenne egy olyan javaslatom, hogy Hivatalnak a szabadságok egy 
részét mindenképpen meg kellene váltani, de nem mindet. Viszont a Hivatali dolgozók anyagi 
elismerését kicsit támogatnunk kellene mindhárom önkormányzatnak. A három 
önkormányzat összesen három millió forintnyi összeggel támogassa a Hivatalt. Ne az 
összegyűjtött szabadságokat fizessük ki, hanem azt szeretném, azért lennének a dolgozók 
elismerve, mert úgy végzik a munkájukat, ahogy végzik, a szabadságokból maximum 10 
napot fizessünk ki, a többit pedig próbálják kivenni a dolgozók. 
 
Krekács Istvánné képviselő: Támogatom a javaslatot, valóban a fizetés és az elvégzendő 
munka között igen nagy különbség van. 
 
Almási Lajos alpolgármester: Az a javaslatom, hogy nagyobb összeget határozzunk meg. 
 
Szabó Mihály polgármester: Én azt kértem, hogy adott feladathoz, adott bér legyen, ne 
pedig azért kapjon valaki többet, mert idősebb, ugyanazt a munkát kell elvégezni minden 
korosztálynak.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Az lenne a javaslatom, hogy ezt számoljuk át, hogyha  
összességében három millió forinttal megtoldjuk a Közös Hivatal költségvetését, hogy így 
milyen összeget lehetne inkább havi béremelésre fordítani, ne pedig egyszeri támogatásra.  
 
Dúzsné Szita Mária képviselő: Szerintem az egyszeri támogatás jobb lenne. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy bízzuk meg Jegyző Asszonyt dolgozza ki és 
térjünk vissza januárban a kérdésre. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 
                 Szabó Mihály sk                                  dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                             jegyző  


